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PROTOKÓŁ  
 

z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w Kamieniu 

Krajeńskim odbytego dnia 18 września 2019 r. w Urzędzie Miejskim                       

w Kamieniu Krajeńskim.  

 

Posiedzenie rozpoczęto o godz. 800, a zakończono o godz. 1110 

 

Komisja Budżetu i Finansów w składzie: 

1) Wiese Ewa – Przewodnicząca Komisji, 
2) Delekta Patrycja, 
3) Szymanowicz Grzegorz, 
4) Kucharski Jacek. 

 

Spoza członków komisji w posiedzeniu udział wzięli:  

1)  Głomski Wojciech - Burmistrz 
2)  Leboda Danuta - Sekretarz 

3)  Warylak Kazimierz - Przewodniczący Rady Miejskiej 
4)  Gustyn Piotr - Skarbnik  
5)  Krawczyk Łukasz – Prezes ZGKiM Sp. z o.o. 

6)  Borlik Sławomir – Z-ca Prezesa LKS KAMIONKA 
7)  Czapiewski Sławomir – Prezes Gminnego Zrzeszenia LZS 

8)  Szwochert Bogusław – Inspektor ds. sportu 
 

Otwarcia posiedzenia oraz powitania obecnych dokonała Przewodnicząca 

Komisji Budżetu i Finansów Ewa Wiese. Następnie przedstawiła porządek 

posiedzenia, z propozycją rozszerzenia o dodatkowe uchwały w ramach pkt 

I.7. porządku obrad, a mianowicie pozostałych projektów uchwał.   

  

Porządek posiedzenia 

 

I. Opiniowanie materiałów na sesję: 
1. Zmiany w WPF. 

2. Zmiany w budżecie na 2019 rok. 
3. Udzielenie pomocy finansowej Powiatowi Sępoleńskiemu. 
4. Ustalenie górnej stawki opłaty za usługi w zakresie opróżniania 

zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych na 
terenie gminy Kamień Krajeński. 

5. Program współpracy Gminy Kamień Krajeński  z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego na 2020 rok.  

6. Sprawozdanie z działalności LKS „Kamionka” i sportu na terenie 
gminy Kamień Krajeński. 

7. Pozostałe projekty uchwał: 
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a) Likwidacja Miejsko Gminnego Zespołu Usług Oświatowych w Kamieniu 

Krajeńskim. 

 

 II. Inne sprawy organizacyjne. 

 

III. Zapytania i wolne wnioski.      

 

Komisja jednogłośnie przyjęła przedstawiony powyżej porządek posiedzenia. 

 

Ad. I. Opiniowanie materiałów na sesję: 

 
Ad. I.1. Zmiany w WPF. 

Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Piotr 
Gustyn. Przedstawił, co następuje: 

 
W załączniku Nr 1 do uchwały uaktualnione zostały dane finansowe zgodnie 

z uchwałą zmieniającą uchwałę Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim                  
w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kamień Krajeński na rok 2019r. 
Planowane na rok 2019 dochody i wydatki ujęte w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej wynoszą: 
- dochody ogółem – 31.142.054,20 zł, 

- wydatki ogółem – 33.600.353,44 zł. 
Ponadto zmienił się deficyt o 100.000,00 zł, który obecnie wynosi 
2.458,299,24 zł. Deficyt pokryty zostanie w następujący sposób: 

- kredytami w kwocie 1.024.000,00 zł, 
- pożyczkami w kwocie 1.234.299,24 zł, 
- oraz nadwyżką budżetową z lat ubiegłych w kwocie 200.000,00 zł. 

(zwiększenie o 100.000,00 zł.) 
W załączniku nr 2 nastąpiły zmiany w następujących zadaniach: 

Pierwsza zmiana dotyczy części przedsięwzięcia majątkowego: „Infostrada 
Kujaw i Pomorza 2.0” następuje zwiększenie wydatków w 2019r. o kwotę 
45.626,87 zł, oraz w 2020r. o kwotę 68.769,64 zł, są to środki 

niewykorzystane w 2018r. 
Druga zmiana dotyczy wprowadzenia nowego przedsięwzięcia którym jest 
„Remont drogi gminnej nr 020107C w miejscowości Dąbrówka w ramach 

Funduszu Dróg Samorządowych. 
Podział kosztów zadania będzie następujący: 

- w 2019r. wartość zadania w wydatkach bieżących wynosi 73.094,00 zł,                
w tym dofinansowanie 36.547,00 zł, 
- w 2020r. wartość zadania w wydatkach bieżących wynosi 857.483,77 zł,              

w tym dofinansowanie 428.741,00 zł. 
 

Przewodnicząca komisji Ewa Wiese zapytała o to jak będzie przebiegał 
remont drogi w Dąbrówce? Burmistrz odpowiadając poinformował, iż 
najprawdopodobniej będzie to dwuetapowo.  

 
Po przeprowadzonej dyskusji oraz po wysłuchaniu wyjaśnień Komisja 

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  
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Ad. I.2. Zmiany w budżecie na 2019 rok.  

Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik 
Piotr Gustyn. Poinformował o zwiększeniach i zmniejszeniach                      

w poszczególnych działach, rozdziałach i paragrafach. 
 

Członek komisji Grzegorz Szymanowicz zapytał o zmiany w wynagrodzeniach 
w oświacie. Skarbnik Piotr Gustyn poinformował, iż zaczynamy od planu,              

a potem urealniamy stan faktyczny. 
 
Przewodnicząca komisji Ewa Wiese zapytała czy jesteśmy zabezpieczeni jeżeli 

chodzi o podwyżki dla oświaty. Burmistrz poinformował, że tak.  
 

W ramach przedmiotowego punktu toczyła się merytoryczna dyskusja. 

Wyjaśnień na zadawane przez członków komisji pytania udzielali Burmistrz 

Wojciech Głomski oraz Skarbnik Piotr Gustyn.    

 

Po przeprowadzonej dyskusji oraz po wysłuchaniu wyjaśnień Komisja 

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  

  
Ad. I.3. Udzielenie pomocy finansowej Powiatowi Sępoleńskiemu. 

Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Piotr 

Gustyn. Poinformował, iż zmiana wprowadzona przedmiotową uchwałą 

dotyczy zwiększenia środków na opracowanie dokumentacji projektowej na 

drogę w Jerzmionkach (chodniki, jezdnia, ścieżka rowerowa) o kwotę 

30.931,00 zł. Część środków w kwocie 19.931,00 zł jest zwrotem dotacji 

z 2017r. przekazanej na usuwanie nawałnicy i 11.000,00 zł dodatkowo 

środki gminy. Całkowita wartość środków Gminy Kamień Krajeński 

przekazana na ten cel wyniesie 55.931,00 zł. Dokumentacja projektowa 

kosztować ma około 110.000,00 zł.  

Zachodzi zatem potrzeba udzielenia z budżetu Gminy Kamień 

Krajeński pomocy finansowej Powiatowi Sępoleńskiemu z przeznaczeniem na 

realizację w/w zadania, w następstwie czego zostaną zawarte stosowne 

porozumienia pomiędzy Powiatem Sępoleńskim, a Gminą Kamień Krajeński. 

 

Po przeprowadzonej dyskusji oraz po wysłuchaniu wyjaśnień Komisja 

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  

 

Ad. I.4. Ustalenie górnej stawki opłaty za usługi w zakresie opróżniania 

zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych na 
terenie gminy Kamień Krajeński. 
  Przedstawienia tematu dokonał Prezes ZGKiM Sp. z o.o. - Łukasz 

Krawczyk.  

Poinformował, że zgodnie z art. 6 ust 2 ustawy z dnia 13 września 

1996r. o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, rada gminy ustala 

w drodze uchwały górne stawki opłat ponoszonych przez właścicieli 
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nieruchomości za usługi w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych 

i transportu nieczystości ciekłych. 

Stawka opłaty za opróżnianie zbiorników bezodpływowych i transport 

nieczystości ciekłych była niezmienna od roku 2011 i w związku z tym 

zaistniała potrzeba zaktualizowania stawki. Dotychczasowa górna stawka 

opłaty w wysokości 16,00 zł za m3 nie pokrywała wszystkich kosztów 

związanych z usługą w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych 

i transportu nieczystości ciekłych. Ponadto górna stawka stosowana jest 

w przypadku konieczności zorganizowania przez gminę opróżniania 

zbiorników bezodpływowych w stosunku do właścicieli nieruchomości, którzy 

nie wywiązali się z obowiązku zawarcia umowy i korzystania z usług 

przedsiębiorcy posiadającego zezwolenie na opróżnianie zbiorników 

bezodpływowych i transport nieczystości ciekłych.  

Zgodnie z art. 6 ust. 7 ww. ustawy wójt, burmistrz, prezydent miasta 

wydaje z urzędu decyzję, w której ustala obowiązek uiszczania opłaty za 

opróżnianie zbiorników bezodpływowych wyliczoną z zastosowaniem górnej 

stawki. 

Górne stawki opłat za odbiór odpadów komunalnych utraciły moc 

w związku z przejęciem od dnia 01.07.2013r. zadań z zakresu gospodarki 

odpadami komunalnymi przez Gminę Kamień Krajeński, skutkiem czego 

zastosowanie górnych stawek opłat za odbiór odpadów komunalnych 

w niniejszej uchwale jest zbędne. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim odniósł się do 

niższych stawek obowiązujących w Sępólnie Krajeńskim oraz podpisanych 

umowach na wywóz nieczystości. 

Do wypowiedzi Przewodniczącego ustosunkował się Prezes ZGKiM Sp. 

z o.o. w Kamieniu Krajeńskim Łukasz Krawczyk.  

 

Po przeprowadzonej dyskusji oraz po wysłuchaniu wyjaśnień Komisja 

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

 

Ad. I.5. Program współpracy Gminy Kamień Krajeński  z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na 2020 rok.  

 Omówienia projektu uchwały dokonał Burmistrz Kamienia 

Krajeńskiego Wojciech Głomski.  

 

 Poinformował, że Program współpracy na rok 2020 wynika                              

z wypracowanych zasad współpracy samorządu Gminy Kamień Krajeński                   

z organizacjami pozarządowymi oraz dotychczasowych doświadczeń 

współpracy przy realizacji programów współpracy w latach poprzednich. 

Głównym celem programu jest budowanie partnerstwa między administracją 
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publiczną i organizacjami pozarządowymi poprzez wspieranie organizacji 

pozarządowych w realizacji ważnych celów społecznych. 

 Dnia  04.09.2019 roku odbyły się konsultacje społeczne Programu 

Współpracy Gminy Kamień Krajeński z organizacjami pozarządowymi oraz 

innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 

2020. W konsultacjach wzięło udział Stowarzyszenie Nowe Jutro z siedzibą     

w Kamieniu Krajeńskim. Celem konsultacji było ustalenie priorytetowych 

zadań do dofinansowania w 2020 roku na otwarte konkursy ofert                        

w poszczególnych typach działań. 

Priorytety zadań do dofinansowania to: 

1) działalność na rzecz integracji społecznej; 

2) działalność na rzecz osób w wieku emerytalnym;  

3) upowszechnianie kultury, sztuki, ochrony dóbr kultury i dziedzictwa 

narodowego oraz podtrzymywania i upowszechniania tradycji 

narodowej, pielęgnowania polskości oraz rozwoju świadomości 

narodowej, obywatelskiej i kulturowej; 

4) krajoznawstwo oraz wypoczynek dzieci i młodzieży; 

5) przeciwdziałania uzależnieniom; 

6) ekologii i ochrony dziedzictwa przyrodniczego. 

 

Po przeprowadzonej dyskusji oraz po wysłuchaniu wyjaśnień Komisja 

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  

 

Ad. I.6. Sprawozdanie z działalności LKS „Kamionka” i sportu na 

terenie gminy Kamień Krajeński. 
Przedstawienia tematu dokonali Prezes Gminnego Zrzeszenia LZS, 

Zastępca Prezesa LKS KAMIONKA oraz Inspektor ds. sportu.   

 
Radni wnioskują o zwiększenie dofinansowania dla LZS o kwotę 5 tys. zł. 
 

Prezes Gminnego Zrzeszenia LZS poruszył również problem dotyczący braku 
apteczek pierwszej pomocy oraz opieki medycznej podczas meczów.   

 
W ramach przedmiotowego punktu toczyła się merytoryczna dyskusja 

na temat sportu na terenie gminy Kamień Krajeński. Na zadawane pytania 

odpowiedzi udzielali Burmistrz, Inspektor ds. sportu oraz zaproszeni goście.     

  

W związku z zakończeniem dyskusji przystąpiono do kolejnego punktu 

posiedzenia.  
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Ad.7a) Likwidacja Miejsko Gminnego Zespołu Usług Oświatowych 

w Kamieniu Krajeńskim. 

Wprowadzenia do tematu dokonał Burmistrz Kamienia 

Krajeńskiego Wojciech Głomski.  

 

Przedstawiając temat podkreślił, iż zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 9 lit. h 

ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym, do wyłącznej 

właściwości rady gminy należy podejmowanie uchwał w sprawach 

majątkowych gminy, przekraczających zakres zwykłego zarządu, dotyczących 

tworzenia, likwidacji i reorganizacji przedsiębiorstw, zakładów i innych 

gminnych jednostek organizacyjnych oraz wyposażania ich w majątek.  

Na podstawie obowiązujących obecnie przepisów oraz w obecnej formie 

organizacyjnej placówek oświatowych w gminie Kamień Krajeński, MGZUO 

jako odrębna jednostka budżetowa Gminy, nie jest w stanie sprawniej 

funkcjonować oraz realizować i zaspokajać potrzeby placówek oświatowych 

w sposób wyraźnie lepszy niż są one w stanie realizować je we własnym 

zakresie, jak również w bezpośredniej współpracy z Urzędem Miejskim. 

Ustawa o finansach publicznych jednoznacznie określa jednoosobową 

odpowiedzialność finansową i organizacyjną każdej jednostki budżetowej: 

szkoły podstawowej czy przedszkola. Dyrektor każdej jednostki 

odpowiedzialny jest za gospodarkę finansową oraz organizację swojej 

jednostki. 

Na terenie Gminy Kamień Krajeński działają jedynie trzy szkoły 

podstawowe i jedno przedszkole. Zatem nie jest uzasadnione ekonomicznie 

i organizacyjnie dalsze istnienie odrębnej jednostki budżetowej, celem 

prowadzenia wspólnej obsługi administracyjnej, finansowej i organizacyjnej 

placówek oświatowych w Gminie Kamień Krajeński. Zadania likwidowanej 

jednostki z zakresu wspólnej obsługi administracyjnej, ekonomicznej 

i finansowej placówek oświatowych będą realizowane bezpośrednio przez 

placówki oświatowe we własnym zakresie. Z kolei zadania oświatowe gminy 

wynikające z ustaw należące do kompetencji Burmistrza będą realizowane 

przez Urząd Miejski w Kamieniu Krajeńskim, po przejęciu pracowników 

likwidowanej jednostki. 

 

Po przeprowadzonej dyskusji oraz po wysłuchaniu wyjaśnień Komisja 

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

 

II. Inne sprawy organizacyjne. 

 

Brak 
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III. Zapytania i wolne wnioski.      

 

Radny Jacek Kucharski odnosząc się do parku wokół Miejsko – Gminnego 

Ośrodka Kultury w Kamieniu Krajeńskim poinformował o realizowanym 

przez Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej                  

w Toruniu Programie priorytetowym „Nowy park”. 

 

Do poruszonej przez radnego sprawy odniósł się Burmistrz Kamienia 

Krajeńskiego Wojciech Głomski.  

 

Następnie Przewodnicząca Ewa Wiese podziękowała za prace realizowane 

przy WDK w Dąbrówce.  

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Kamień Krajeński, dnia 18 września 2019 r.  

Przewodnicząca Komisji                                                                   

/-/ Ewa Wiese 


